

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL  
MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

Respekt – Ansvarlig – Konkurrence – Fællesskab – Engagement	
<b>Møde om:</b>	Bestyrelsesmøde DBBF
<b>Deltagere:</b>	Michael Bloch (Formand), Susanne Fløe (KU), Thomas Frydendal(TU), Rasmus Winkel(DIR), Michael Piloz(LU), Ernst Jensen(EU), Carsten Hermansen (TRU), Jesper Nielsen(BU), Anker Nyborg Nielsen(ØK), Thea Nørgaard (DL)
<b>Undskyldt:</b>	Jesper Brixen (DU),
<b>Dato:</b>	15. November 2011, 18-22
<b>Sted:</b>	Odense ungdomshus Nørregade 60



#	Tid	Emne	Underpunkter
1.	18:00-18:20	<b>Gennemgang af opgaver</b>	
2.	18:20-19:00	<b>DBBF strategi og organisering</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Sammenhængen i det strategiske arbejde</li><li>• Udvalgenes funktion og samarbejde med sekretariatet</li><li>• Frivillighedsstrategi i forhold til udvalg</li></ul>
3.	19:00-19:30	<b>Økonomi</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Halvårs status</li><li>• Budgetovervejelser for den kommende sæson<ul style="list-style-type: none"><li>○ Landsholdstilmeldinger</li><li>○ Indtægter Tv</li><li>○ Fordelingsnøgle</li><li>○ Projekter</li></ul></li><li>• Tidsplan for budget</li></ul>
4.	19:30-19:45	<b>Pause</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>•</li></ul>
5.	19:45-20:30	<b>Strategisk oplæg B&amp;U</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>•</li></ul>
6.	20:30-20:45	<b>Evt. lovforslag</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• FIBA33</li><li>•</li></ul>
7.	20:45-21:15	<b>Oplæg TRU</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>•</li></ul>
8.	21:15-21:30	<b>Andet</b>	<ul style="list-style-type: none"><li>• Næste møde 8. januar i Horsens</li></ul>

Ejer	Opgavebeskrivelse	Oprindelig dato	Forfaldsdato
Bestyrelsen	Give MHB mødedatoer for udvalg så han kan deltage		Løbende
RW	Sikre at hele bestyrelsen bliver informeret når der er netværksmøder.		Løbende
RW	Sikre at alle bestyrelses og udvalgsmøder er synlige på hjemmesiden		Løbende
CH/RW	Lovforslag om trænerlicenser	16-11-11	08-01-12
RW	Skabelon til udvalg for mødecyklus, men kun med de væsentligste aktiviteter	16-11-11	08-01-12
RW	Poloer til bestyrelse og udvalgsmedlemmer	17-06-11	08-01-12
TU	Hvordan kan man lave gebyrerne mere rimelige hvis der er få hold i turneringen. Hvad betaler man i dag pr. kamp?	05-05-10	08-01-12
JB	Vejledning til hvad kursisterne (specielt dommerne) skal gøre efter de har været på kursus	16-11-11	08-01-12

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

UDVALG AF DANMARKS BASKETBALL-FORENINGER	EMNE	START	AFSLUTNING
JN/CH	How can DBBF improve camps in DK?	16-11-11	08-01-12
RW	Evaluering af rigsdag. Lav skriv som kan vendes med nogle klubber	16-11-11	08-01-12
AN,MHB,MP, RW	Oplæg til økonomisk fordeling mellem DBBF og CDL		08-01-12
JB	Oplæg om krav til uniformering	16-11-11	08-01-12
JN	Oplæg om krav til uniformering for de yngste	16-11-11	08-01-12
JB	Oplæg til code of conduct for trænere	16-11-11	08-01-12
RW	Oplæg til konkrete målsætninger for de strategiske områder		08-01-12
JB	Protestpjece som dommerne kan give til trænerne	16-11-11	08-01-12
RW	Debatoplæg om strukturen i DBBF		08-01-12
RW	Økonomisk overblik over turnerings indtægter og udgifter ud fra sæson 10-11		08-01-12
EJ	Synliggøre landsholdets aktiviteter	jan	08-01-12
EJ	Mere Øs/vest landsholdstræning	Jan	08-01-12
RW/MHB	Konkretisering af Strategi		08-01-12
RW	Frivillighedsdiplom på ungdomsuddannelser – kan vi bruge det?		08-01-12
RW	Oplæg om valg til ligaen		08-01-12
RW	Organisere politisk møde med DGI	15-09-11	10-01-12
AN/RW	Oplæg til rigsdag om sammenhæng mellem omkostninger og turneringsgebyrer.		28-02-12
RW	Færdig Frivillighedsstrategi		28-02-12
TU, B&U, JGJ, KLA, BG, KKY RW	Møde om ungdomsstævner (afventer spørgeskema)		28-02-12
JN	Børneregler ud af lovene, og i reglement istedet		28-02-12
TJH	Lovforslag FIBA33		28-02-12
EJ	Synliggøre Elitens aktivitetsniveau overfor klubber og forældre		28-02-12
EJ	Opdele træningen i øst og vest		28-02-12
TF	Sekundærækken – kan der findes et andet navn?		28-02-12
RW	Arrangerer fast møde hvert andet år mellem udvalg		28-02-12
RW	Har det betydning for konkursreglementet at vi ikke kan stilles som privilegeret kreditor?		28-02-12
RW	Mappe med aktiviteter pr. udvalg		15-06-12
RW	Go basket skal være klar til næste rigsdag		15-06-12

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL  
MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

MHB bød velkommen til Thea som repræsentant for Dameligaen. Ifølge aftalen fra sidste rigsdag har dameligaen en repræsentant til stede der har tale men ikke stemmeret.

## Ad.1 Gennemgang af opgaver

MHB gennemgik opgavelisten.

AN berettede at administrationen i forbindelse med det nye system, nu har oprettet samtlige rækker i økonomisystemet. Det betyder at alle omkostningerne kan ses direkte på den enkelte række. Dette vil give mulighed for at give et helt præcist sammenhæng mellem udgifter og indtægter. I forhold til at præsentere noget til rigsdagen bliver vi dog nødt til at vente til maj før regnskabsåret er slut. Det er derfor tvivlsomt om materialet kan bruges på denne rigsdag, da der vil være meget få dage til at lave et oplæg til rigsdagsmaterialet. Der var enighed om at bestyrelsen skal forsøge at komme med nogle begrundede oplæg til rigsdagen, også selvom alle informationene måske ikke er inde.

Fordeling af turneringsgebyrer for de forskellige rækker. RW fortalte at man i det nye system får større detaljeringsgrundlag. AN fortalte at det bliver svært at nå at bruge dette til rigsdagen. MHB mente at det var fint at vi fik så godt et grundlag som muligt, men at det var vigtigt at bestyrelsen kunne præsentere noget begrundet materiale til rigsdagen.

RW orienterede om at der var ved at blive organiseret et møde mellem DGI's landsudvalg og DBBF's bestyrelse for at sikre størst mulig enighed om strategierne fremadrettet. Dette møde vil blive planlagt i starten af 2012

RW havde indsamlet budgettal for en række klubber. AN præsenterede oversigt over hvor stor en del af klubbernes budgetter turneringsgebyret udgør. SF mente ikke at budgettallene var sammenlignelige da klubbernes budgetter er meget forskellige. MP spurgte om man skulle bruge energi på dette, da han ikke kunne se at det ville påvirke beslutningerne voldsomt. MHB mente at det var meget relevant. AN mente også at det var svært at gøre dette direkte sammenligneligt. MHB mente at det var rart at man havde nogle tal der var rimelige valide, så man havde en god fornemmelse af hvad niveauet lå på, men han mente ikke at man skulle bruge mange kræfter på at gøre det 100% præcist.

CH og JN havde ikke fået set på hvordan camps i DK kan forbedres, men vil gøre dette til næste møde. RW fortalte at DBBF er i gang med at lave samarbejdsaftaler omkring en række camps. Dette kan bruges som afsæt til et evt. nærmere samarbejde. TN syntes det kunne være interessant at se på hvordan man kan forbedre camps over hele landet.

## Ad. 2. DBBF strategi og organisering

MHB præsenterede en oversigt over sammenhængen mellem det strategiske mål, udvalg og DBBF's projekter. Han fortalte at han på sidste møde havde fornemmet at der ikke var 100% fælles billede af hvilket aktiviteter DBBF havde gang i. Ud fra oversigten viste han hvordan alle projekter er relateret til målet om at vokse med 1.000 medlemmer om året. Han erkendte at det var meget svært at måle på hvor stor en forskel aktiviteterne gør, men han sagde også at det svarer til at dreje en supertanker og det tager lang tid før man kan forvente en effekt. Han mente derfor det var vigtigt at man havde modet til at holde fast i det mål man havde sat sig, da vi nu har fået igangsat en række aktiviteter, men han ville gerne høre bestyrelsens holdning til den overordnede strategi.

MP pointerede at han ikke var uenig med målet, men syntes at det var mærkeligt at have et strategisk mål som forbundet ikke selv 100% kan bestemme om man når. RW bemærkede at han principielt var enig i dette, men han mente at strategien har to formål. Det ene formål er at fungere som et styre og måleredskab for forbundets arbejde. Her var han enig i at der bør defineres nogle klare og målbare mål for hvert enkelt strategisk område der støtter op om strategien. Samtidigt mente han at strategien med et

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

simpelt budskab skal kunne forstås og accepteres af klubberne. Ejerskabet ude i klubberne er afgørende og han syntes at +1.000 medlemmer om året er et godt kommunikerbart budskab. MHB kommenterede at man kunne konkretisere målsætningen ved at regne ud hvor meget den enkelte klub skal vokse for at nå målet.

EJ mente at man med ligeså god ret kunne opstille et andet mål der f.eks. handlede om kvaliteten af konkurrencen da det er kernen i sporten. JN syntes at dette mere kunne ses som en underaktivitet for den overordnede målsætning om flere medlemmer som han var enig i.

CH syntes at man kunne fokusere på at forbundet skulle være mere populært i klubberne, han syntes stadigvæk at klubberne havde et for negativt syn på DBBF. MHB spurgte ind til hvor han havde denne oplevelse fra da hans egen oplevelse var at stemningen generelt var betydeligt mere positiv overfor DBBF end tidligere. MP kunne heller ikke kende billedet. I forbindelse med rundringningen før rigsdagen havde han talt med omkring ti klubber der alle var positive. Flere andre tilkendegav det også var deres klare oplevelse at stemningen var langt mere positiv end den nogensinde havde været før. CH medgav at der var sket en ændring og at det havde været et super positivt initiativ at bestyrelsen havde valgt at ringe til alle klubformændene inden rigsdagen for at høre hvordan det gik. Han troede dog at der var meget stor geografisk forskel på hvordan man opfattede DBBF, og at stemningen blev mindre positiv jo længere væk man kom fra Brøndby.

Efter yderligere detbat konkluderede MHB at var opbakning fra bestyrelsen til både strategi og de nuværende aktiviteter.

Næste punkt drejede sig om samarbejdet mellem administration og bestyrelse/udvalg. RW kom her med et oplæg hvor han fortalte at det var oplevelsen at administration og det politiske lag var ved at glide lidt fra hinanden. Dette vurderede han primært skyldtes at administrationen efterhånden havde så mange ressourcer at tempoet var blevet betydeligt højere. Dette medfører at det kan være svært for politikerne at holde overblikket over hvad der sker, og at have tid til at forholde sig til forskellige problemstillinger. Han mente det var meget farligt hvis politikerne kom for langt væk fra hvad der sker i administrationen, da de så ikke har et ordentligt grundlag at træffe vigtige beslutninger på.

MHB pointerede at det grundlæggende var et positivt problem at forbundet nu havde fået en administration der producerede så meget, og at det var lykkedes uden at klubberne betaler mere.

RW kom med et par eksempler på møder i administrationen på det seneste hvor der var blevet skrevet fuldt referat. Dette var gjort for at politikerne havde en chance for at læse hvad der foregik, og på den måde være med i den vidensudvikling der sker. Han spurgte om det var noget som bestyrelsen ønskede blev implementeret.

MP mente klart at administrationen skal køre løs, og at det ikke kan være rigtigt at de professionelle skal holdes tilbage af politikerne. Han mente at det var spild af ressourcer at bruge tid på at skrive fulde referater. EJ var enig med MP i at forbundet skal holde mængden af skrevet materiale så langt nede som muligt.

AN mente at det var meget væsentligt at der var klare politiske rammer for medarbejderne, så de ikke kørte ud af en tangent. MHB sagde at det er direktørens ansvar at sikre at det ikke sker.

RW præsenterede et forslag til hvordan udvalgene kan organisere sit arbejde anderledes hvilket blev taget godt imod. Desuden konkluderede han ud fra bestyrelsen holdninger at der ikke vil blive skrevet lange referater, men at det er vigtigt at der så vidt muligt var en administrativ medarbejder med til at alle udvalgsmøder for at sikre bedst mulig kommunikation.

EJ spurgte om hvor detaljerede referater der generelt skal lægges på nettet, da der ofte er en del fortrolige emner. RW pointerede at bestyrelsen netop har vedkendt sig DIF's "Code of Conduct" der fokuserer primært på stor åbenhed i forbundet. Han mente derfor principielt at der skal lægges så meget som muligt på nettet. Dog kan man selvfølgelig sagtens skrive at visse punkter har været fortrolige. MHB opsummerede at så mange referater som muligt var på nettet, men at beslutningsreferater er ok og at dele af referaterne sagtens kan være fortrolige.

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

MHB pointerede som det sidste punkt at forbundet skal bruge frivillighedsstrategien på sig selv, og overveje hvad der skal til for at vi kan få flere aktive frivillige i udvalgene. RW blev bedt om at tage dette med i det oplæg der skal laves om evaluering af forbundets struktur. RW mente at det videokonferencesoftware der er bestilt, kan vise sig som en stor hjælp for udvalgsarbejdet.

MP spurgte i forhold til strategien om denne struktur er rigtigt og det er frivillige

## Ad. 3. regnskab og budget

AN gennemgik herefter halvårsregnskabet. Umiddelbart ser regnskabet ud til at følge budget for sæsonen, men da regnskabet kun medtager oktober og turneringsomkostningerne derfor kun er meget lidt med, har man først sigene tal efter nytår.

RW supplerede med oplysninger om det nye IT system. I forbindelse med nedlæggelse af infosport fik hvert forbund penge til at skifte til et nyt system. Nu er det nye system implementeret med al basal funktionalitet for omkring 60% af det afsatte budget. Der er derfor penge til at foretage viderudvikling af systemet. Overordnet set var RW ekstremt tilfreds med projektførelsen. Tingene var blevet søsat til tiden med ekstremt få og små fejl, og den feedback systemet har fået har generelt været at det er betydeligt bedre end det gamle system. RW så en masse fremtidige udviklingsmuligheder i systemet der virkeligt vil lette hverdagen for både klubber og forbund.

I forhold til budget for det kommende år følger det som udgangspunkt prognosen. Et stort og afgørende spørgsmål er forholdet omkring en ny tv og sponsoraftale for ligaen. Indtil dette er afklaret har DBBF en stor budget usikkerhed. AN/RW blev bedt om at komme med oplæg til forskellige scenarier til næste møde, så bestyrelsen kan træffe nogle principielle beslutninger.

MHB spurgte til om skemaet kan se hvordan pengene fordeles ifølge modellen. Han syntes det var en god model.

Der er også behov for at de økonomiske forhold mellem CDL og DBBF klargøres. AN,MHB,MP,RW skal komme med et diskussionsoplæg.

## Ad.5 Oplæg fra B&U

Jesper Nielsen præsenterede holdninger og planer for børneområdet for de kommende to år. I prioriteret orden vil udvalget fokusere på

1. Forbedring af U10+U12 stævnerne. B&U mener ikke at organisationen er tilfredsstillende.
2. Bredestævner for U14-16
3. Easybasket justeres til indskolingen
4. Basketkaravanen justeres til der hvor rekruttering er størst
5. Forbedring af træneruddannelse
6. Forbedring af dommeruddannelsen
7. Sikre at klubberne har visioner for ungdomsarbejdet.

Det blev aftalt at der skal arrangeres et møde mellem TU, B&U, Turn adm. og RW for at gennemgå status på ungdomsstævnerne og hvordan de kan forbedres.

JN mente at hvis vores ungdomstrænere er bedre end i de andre sportsgrene så har vi en chance. Produktet i sig selv er super godt til børn, så det afgørende er at vi giver dem en god behandling når de kommer, så skal de nok blive. Alle undersøgelser siger at jo tidligere man starter til sporten jo mindre er frafaldsprocenten.

CH pointerede at Nanobasket projektet er super vigtigt. Specielt fordi det fokuserer på forældreinddragelse, og dermed skaber bro til vores frivillighedsstrategi. Dette var der bred enighed om. JN undrede sig over at han havde hørt at der var lavet materiale til dette allerede uden at han var blevet

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL  
MEDLEM AF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

hørt. RW forklarede at dette skyldtes at Thomas Johansen havde projektet med fra DGI, men at B&U selvfølgelig skal ind over materialet inden det bruges.

EJ foreslog at man forsøgte at lave nogle regionale initiativer. JN fortalte at det var faktisk det man var i gang med sammen med f.eks. DGI omkring nogle stævner.

MHB kommenterede tanken om at have forskellige undersides til forbundets hjemmeside som en god ide og at han mente at der var behov for en overordnet strategi for vores hjemmeside. RW gjorde opmærksom på at det ikke tager lang tid at oprette en hjemmeside, men at det koster tid og penge hvis man skal vedligeholde det på en god måde. EJ tænkte at man skulle lave en fælles basketportal med indgang til mange universer. Dette syntes MHB var en god ide.

MHB konkluderede at det var en super præsentation fra B&U, og glædede sig til at se resultaterne.

## Lovforslag

Der blev diskuteret potentielle lovforslag til rigsdagen

MHB præsenterede tanker om FIBA33. Den grundlæggende tanke var at lave et tilbud der var gældende i hele landet parallelt til f.eks. en fitnesskæde. Dette kræver blandt andet er kontingentet er ens i de forskellige klubber. Han spurgte bestyrelsen om den ville være med til at fremsætte et forslag til et nationalt FIBA33 medlemskab.

EJ syntes umiddelbart det var en god ide og foreslog at det skulle være 33 kr. om måneden.

JN spurgte til de juridiske aspekter og hvem der har ansvaret hvis spillere der er medlem i en anden forening kommer og ødelægger noget i en anden hal. TN var enig i at dette kunne være et problem. MHB erkendte at her var noget der skulle ses nærmere på. JN sagde at man kan slippe ud af det ved at kalde træningerne for små stævner.

EJ foreslog at klubberne kunne have både åbne træninger for alle FIBA33 medlemmer og lukkede træninger for sine egne medlemmer.

TN mente at der ville være problemer med at skaffe træningstid. MHB var klar over at dette var en væsentlig problemstilling, men han pointerede at hvis en klub har pladsproblemer ville FIBA33 netop være en god ide, da man kan aktivere fire gange så mange mennesker i den samme hal.

MP spurgte om man kunne få medlemmer hvis de ikke stiller træning til rådighed. EJ mente at dette var et relevant spørgsmål, og syntes kun man kan få medlemmer hvis man selv har et tilbud. Ellers ville systemet blive udvandet.

MHB lovede til næste møde at præsentere hele konceptet for bestyrelsen. Bestyrelsen besluttede at fremsætte forslaget til næste rigsdag.

JN mente at børneregler skal ud af rigsdagsbeslutninger. Det tager lang tid at lave selv små ændringer, og i alle andre lande er disse regler bestemt direkte af et udvalg. EJ var meget enig. Der fremsættes et lovforslag om dette.

MHB foreslog at man skal ændre nyt navn uden bindestreg.

## Ad. 7 Oplæg TRU

Carsten Hermansen arrangerede derefter en stående seance hvor bestyrelsen diskuterede hvordan en kommende trænerlicensiering kunne se ud.

Hovedpointerne i debatten var følgende

- Rigsdagen har to år i træk tilkendegivet at trænerlicensiering er en god ide. Bestyrelsen skal derfor komme med et konkret lovforslag.

# Danmarks Basketball-Forbund

BASKETBALL FEDERATION OF DENMARK - FÉDÉRATION DANOISE DE BASKETBALL

MEMBER OF DANMARKS IDRÆTSFORBUND OG FÉDÉRATION INTERNATIONALE DE BASKETBALL

- 
- Hvis en licensiering stiller krav om bestemt uddannelse, er det afgørende at tilbuddet er af højest mulig kvalitet, og at det udbydes ofte nok.
- Et vigtigt formål med licensieringen er at sikre vidensdeling mellem trænerne
- En "trænercoach" skal bruges som en del af ordningen.
- Der skal ske noget nu, men det er samtidigt vigtigt at det ikke indføres for hurtigt. Alle skal have en chance for at vænne sig til de nye forhold.

Der formuleres et gennemarbejdet lovforslag til næste bestyrelsesmøde.

## **Ad. 8 Andet**

RW opfordrede alle til at lave aktiviteter i forbindelse med pokalfinalerne i Forum horsens den 8. januar

Næste bestyrelsesmøde 8. januar.